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Geachte leden der Tweede Kamer, 
 
Sinds het moment dat ik advocaat ben, heb ik reeds een enorme toename aan 
regeldruk geconstateerd voor de agrarische sector. In het bijzonder voor de 
melkveehouderij is er op dit moment een toename van de regeldruk. De inkt van 
de Wet verantwoorde groei melkveehouderij (Melkveewet), welke op 1 januari 
2015 in werking is getreden, was nog nauwelijks droog toen op 30 maart 2015 
de AMvB Grondgebonden groei melkveehouderij – waartoe inmiddels een wets-
voorstel bekend is gemaakt – bekend werd gemaakt. En van het voorstel van 
deze AMvB was de inkt nog nauwelijks droog op het moment dat op 2 juli 2015 
de invoering van fosfaatrechten werd aangekondigd. Kortom: melkveehouders 
worden nu geconfronteerd met beperkingen door de invoering van 1) de mest-
verwerkingsplicht, 2) de grondgebondenheid én 3) fosfaatrechten. 
 
Dat er door de groei van de melkveehouderij – naar verwachting in hoofdzaak 
ingegeven door het vervallen van het melkquotum per 1 april 2015 – enige vorm 
van begrenzing dient te worden aangebracht, is begrijpelijk. De opeenstapeling 
van regelgeving beperkt melkveehouders echter in vergaande mate en leidt tot 
erg veel onduidelijkheid. Ondernemers weten niet waar zij aan toe zijn. Het is 
dan ook van belang dat er snel duidelijkheid voor hen komt, waarbij keuzes van 
ondernemers voor een intensievere danwel extensievere vorm van melkvee hou-
den worden gerespecteerd. 
 
Voor zover het betreft de aangekondigde invoering van fosfaatrechten, zijn in het 
bijzonder drie aspecten van belang: 
 

1. Vaststelling referentie: aangekondigd is dat het jaar 2014 het referentie-
jaar wordt, met als peildatum 2 juli 2015. Onduidelijk is nog op welke wij-
ze de referentie exact zal worden vastgesteld. Voor de sector is het van 
belang dat hierin snel duidelijkheid komt (via de door de Staatssecretaris 
ingestelde Regiegroep).  
 

2. Knelgevallenregeling: het is van groot belang dat er een duidelijke en 
goede knelgevallenregeling komt. Veel ondernemers hebben de afgelopen 
jaren geïnvesteerd, doch hadden in de referentieperiode (veel) minder die-
ren. De investeringen dienen nog terugverdiend te worden en deze zijn 
gebaseerd op een volledige benutting van vergunning en/of stallen. Het 
niet volledig kunnen benutten hiervan, kan tot veel faillissementen leiden. 
Dit is uiteraard onwenselijk. Daarnaast kan worden gewezen op bedrijven 
die hebben ingezet op grondgebondenheid en daarom recent grond heb-
ben aangekocht. Maar ook bedrijven die hebben uitgebreid in stalcapaci-
teit, maar deze nog niet volledig hebben benut, of zelfs de benodigde ver-
gunningen hebben geregeld, maar nog niet hebben uitgebreid. Dit kan ook 
gelden voor extensieve bedrijven, die bijvoorbeeld een nieuwe vergunning 
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hebben aangevraagd, welke in de eerste helft van 2015 onherroepelijk is 
geworden. Dergelijke bedrijven hadden hun nieuwe stal op 2 juli 2015 nog 
slechts in aanbouw, maar worden nu volledig beperkt door de invoering 
van fosfaatrechten. Een goede knelgevallenregeling is dan ook van groot 
belang. 

 
3. Verhandelbaarheid: eveneens is van groot belang de vrije verhandelbaar-

heid van fosfaatrechten, zoals er ook een vrije verhandelbaarheid geldt 
van de productierechten voor varkens en pluimvee. Wanneer de rechten 
niet (vrij) verhandelbaar zouden zijn, zou dit wederom een beperking kun-
nen opleveren voor ondernemers. 
 

Hartelijk dank voor uw aandacht. 
 


